

《中国期刊全文数据库》、《中国核心期刊（遴选）数据库》、  
《中国学术期刊综合评价数据库》等全文收录

ISSN1009-5438

CN15-1210/TF

# 包钢科技

SCIENCE & TECHNOLOGY OF BAOTOU STEEL

2012

3

包头钢铁（集团）有限责任公司主办

VOL.38



ISSN 1009-5438



9 771009 543010

06>



万方数据

# 包钢科技

# 目 录

BAO GANG KE JI

(公开发刊,双月刊,  
1974年创刊,每双月25日出版)  
2012年 第3期  
第38卷(总第153期)

编委会主任:李春龙  
编委会副主任:魏栓师 孟志泉  
李德刚 孟繁英  
邢妹萍 何建中  
郭虎林

编委会委员(按汉语拼音排序)  
蔡隆九 曾立刚 陈 洋 董玉兰  
杜 建 高海洲 郝润宝 郝志忠  
侯 谨 井温农 李 凯 李喜德  
李小钢 李智丽 刘敬国 吕思澄  
孟繁英 孟建忠 宋长青 王 宏  
王凌峰 王晓铁 郭虎林 吴旭东  
武旭耀 徐列平 杨越恩 杨占峰  
袁宜斌 张殿富 张 莹 张曙光  
张志宏 邢 刚 郑玉君 智建国

主管单位:包头钢铁(集团)有限  
责任公司  
主办单位:包头钢铁(集团)有限  
责任公司

主 编:何建中  
副主编:李 斌  
责任编辑:刘越表  
编 辑:车丽枝 黄 乐  
刘春慧 王 磊  
于 慧  
发 行:车丽枝 黄 乐  
封面摄影:郎荣彪

邮 编:014010  
地 址:内蒙古包头市昆区包钢厂  
区技术中心大楼  
《包钢科技》编辑部

电 话:0472-2186065  
传 真:0472-2183081  
E-mail: bkgj2005@126.com  
印 刷:包钢印刷厂  
邮发代号:16-151  
定 价:15.00元  
广告许可证:1502001000397

刊 号:ISSN1009-5438  
CN15-1210/TF

## 综合评述

包钢用主要不定形耐火材料的种类与特性..... 侯 谨 姜永奇 赵 亮(1)

## 生产实践

白云鄂博西矿矿岩物理特性及可钻性试验研究..... 李称心 王文才 王德胜(6)  
微细粒贫铁矿石选矿技术攻关及工业实践..... 赵德贵 崔 凤(11)  
东采场C区边坡综合治理方案选择 ..... 张立志 王文才 刘明伟(15)  
黄岗梁低锡铁精矿在竖炉球团工艺的应用研究..... 白晓光 吕志义(18)  
气动挡渣装置在包钢炼钢厂的应用..... 林向红 侯建国(21)  
包钢GCr15轴承钢炼钢生产实践 ..... 蒋 宏 湛智勇 金文俊(23)  
转炉品种钢冶炼控制技术应用研究..... 罗海明 刘 铭 袁宏伟(26)

## 品种质量与试验研究

BT100H 钢级套管横向韧性偏低原因分析 ..... 马爱清 贺景春 石晓霞(30)  
加热温度对X70钢原始奥氏体晶粒尺寸的影响 .. 杨 雄 黄 利 王美春(33)  
“硅钙钡+碳化硅”复合脱氧工艺研究  
..... 陈爱梅 郝 颖 王爱兰(36)  
Q690钢的过冷奥氏体连续冷却转变曲线 ..... 白雅琼 李智丽 赵莉萍(39)  
蒸氨熔硫改用导热油加热技术研究与应用..... 张少恩(42)  
低钙铝锰铁生产应用试验研究..... 云 霞 鹿智杰 韩春鹏(46)

## 设备与自动化

包钢电网单相接地故障选线方法及处理措施..... 杨志君(49)  
翻板机构的设计及其应用..... 张 林 姚成刚 邹艳云(53)  
基于自动控制的微变形感应系统研究..... 王宏伟 于冠东 王春明(55)  
高土壤电阻率地区牵引变电所接地网设置探讨..... 刘汪涛(58)  
新型煤气柜侧板处理尺寸超差及制作精度控制..... 彭武侯 鹿国瑞 贺桂珍(61)

## 建筑与施工

步进炉炉底水管包扎施工设计分析..... 张 洁 陈 斐(64)  
喷射混凝土施工技术..... 周 文 王爱香(67)  
大钢模板施工技术在高层建筑中的应用..... 王 伟(70)

## 节能环保

包钢热电厂CCPP循环水系统优化运行的研究 ..... 吴小原 丁一群(72)  
低浓度有机废水活性污泥处理实验技巧的研究..... 贺 真 孙 鹏(76)

## 其 它

主采场岩石胶带运输方案研究..... 丁丽萍 姜学豹 盛晓雅(79)  
工程总承包合同管理与控制..... 段秀琴 蔺 钰(82)  
费用核算单位如何做好财务管理工作..... 刘耀军(84)  
信息技术在科技期刊编辑过程中的应用..... 龚 政 郑 红 黄 乐(86)  
高职人才培养教学过程的职业性探讨..... 王佩春(89)  
加强科技档案信息资源的开发和利用..... 梁超安(92)  
大型钢铁企业中发展物流产业的重要性..... 任永强(94)  
包钢图书馆的功能定位及运作模式的思考..... 赵立冰 杨 慧(97)

## 信息

宝钢分公司首创焊接型渣罐制造技术..... (45)  
包钢稀土获评内蒙古自治区商标品牌战略实施示范企业..... (52)

期刊基本参数:CN15-1210/TF\*1974\*b\*A4\*98\*zh\*P\*¥15.00\*1000\*32\*2012-03

# SCIENCE AND TECHNOLOGY OF BAOTOU STEEL

(Bimonthly, starting issue in 1974)

Vol. 38, No. 3 (Serial No. 153),

June, 2012

## Authority in Charge

Baotou Steel (Group) Corp.

## Sponsor

Baotou Steel (Group) Corp.

## Editor in Chief

HE Jian - zhong

## Associate Editor in Chief

LI Bin

## Editor in Charge

LIU Yue - biao

## Editors

CHE Li - zhi, HUANG Le

LIU Chun - hui, WANG Lei

YU Hui

## Distributors

CHE Li - zhi, HUANG Le

## Art Director

LANG Rong - biao

Printed by Printing House of  
Baotou Steel (Group) Corp.

Address Editorial Office of  
SCIENCE AND TECHNOLOGY  
OF BAOTOU STEEL, Technical  
Center Building, Hexi Industrial  
Zone of Baotou Steel (Group)  
Corp., Kun District, Baotou, In-  
ner Mongolia, 014010, China

Tel 0472 - 2186065

Fax 0472 - 2183081

E - mail bgkj 2005 @ 126. com

# CONTENTS

## Comprehensive Comments

Varieties and Characteristics of Primary Unshape Refractories Used in Baotou Steel  
..... HOU Jin et al. ( 1 )

## Production Practice

Experimental Research on Physical Characteristics and Drillability of Mining Rocks in West Mine of Baiyunebo Iron Mine ..... LI Chen - xin et al. ( 6 )  
Technical Attack and Industrial Practices of Beneficiation Technology for Micro Smitham of Poor Iron Ore ..... ZHAO De - gui et al. ( 11 )  
Selection of Comprehensive Treatment Plans for Slope in Area C of East Stope  
..... ZHANG Li - zhi et al. ( 15 )

Application Research on Huang Gangliang Low Sn Iron Concentrate in Pelletizing Process with Shaft Furnace ..... BAI Xiao - guang et al. ( 18 )  
Application of Pneumatic Slag Bridge in Steel - melting Plant of Baotou Steel  
..... LIN Xiang - hong et al. ( 21 )

Production Practices of GCr15 Bearing Steels in Baotou Steel ..... JIANG Hong et al. ( 23 )  
Application Research on Control Technology of Smelting Variety Steels with Converters  
..... LUO Hai - ming et al. ( 26 )

## Quality of Variety and Experiment and Research

Cause Analysis on Lower Transverse Ductility for BT100H Casings  
..... MA Ai - qing et al. ( 30 )  
Effects of Heating Temperatures on Crystallite Dimensions of Original Austenite in X70 Pipe Line Steels  
..... YANG Xiong et al. ( 33 )

Technical Study on Complex Deoxidation with Silicon - calcium - barium and SiC  
..... CHEN Ai - mei et al. ( 36 )  
Continuous Cooling Transformation Curve of Supercooled Austenite in Q690 Steels  
..... BAI Ya - qiong et al. ( 39 )

Study and Applications of Heating Technology with Heat Conducting Oil instead of Ammonia Distillation and Sulfur Melting  
..... ZHANG Shao - si ( 42 )

Experimental Study on Production and Applications of Low Calcium Al - Mn - Fe Alloy  
..... YUN Xia et al. ( 46 )

## Equipment and Automation

Line Selection Methods and Measures for Single Phase Grounding Faults of Power Grid in Baotou Steel  
..... YANG Zhong - jun ( 49 )  
Design and Applications of Panel Turnover Mechanism ..... ZHANG Lin et al. ( 53 )  
Study on Induction System of Microdeformation Based on Automatic Control  
..... WANG Hong - wei et al. ( 55 )

Discussions on Setting Grounding Net for Traction Substations in Areas with High Soil Resistivity  
..... LIU Wang - tao ( 58 )

Treatment of Out - of - tolerance Size and Fabrication Precision Control for Side Plates of New Gas Chambers  
..... PENG Wu - xia et al. ( 61 )

## Architecture and Construction

Analysis on Construction Design of Packing Waterpipes at Bottom of Walking Beam Furnace  
..... ZHANG Jie et al. ( 64 )

Construction Technology of Shotcrete ..... ZHOU Wen et al. ( 67 )

Applications on Technology of Large Steel Forms in Constructing High - rise Buildings  
..... WANG Wei ( 70 )

## Energy Conservation and Environmental Protection

Study on Optimal Operations of CCPP Reclaimed Water System in Thermal Power Plant of Baotou Steel  
..... WU Xiao - yuan et al. ( 72 )

Study on Experiment Skills for Low Concentration Organic Wastewater Treatment with Activated Sludge  
..... HE Zhen et al. ( 76 )

## Others

Study on Belt Conveying Programs of Rocks in Main Stope  
..... DING Li - ping et al. ( 79 )

Contract Management and Control of EPC ..... DUAN Xiu - qin et al. ( 82 )

How Cost Accounting Unit Does Financial Control well ..... LIU Yao - jun ( 84 )

Applications of Information Technology in Process of Editing Technical Journals  
..... GONG Zheng et al. ( 86 )

Discussions on Professionalism of Teaching Procedures for Personnel Training in High Vocational Schools  
..... WANG Pei - chun ( 89 )

Enhance Exploitation and Utilization of Information Resources of Technological Archives  
..... LIANG Chao - an ( 92 )

Significances of Developing Logistics Industry in Large Iron and Steel Enterprises  
..... REN Yong - qiang ( 94 )

Thinking on Functional Location and Operation Modes for Library of Baotou Steel  
..... ZHAO Li - bing et al. ( 97 )